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Kunstmarkt  -  Nieuwste evoluties

Het kan niet de bedoeling zijn dat de overheid optreedt als regulator van de kunstmarkt of 
zich überhaupt met deze markt gaat bemoeien. Het lijkt mij echter wel logisch dat ze vanuit 
haar opdracht met betrekking tot kunst en cultuur in de breedste zin van het woord de 
vinger aan de pols van de samenleving houdt. 

Uit verschillende bronnen werd mij een opvallende trend bevestigd. In de meeste van de 
ons omringende landen blijkt de coronacrisis geleid te hebben tot een forse toename van 
de digitale verkoop van kunst. Een ontwikkeling die een nieuwe generatie kunstkopers 
enthousiasmeerde. Beginnende verzamelaars, zo blijkt uit cijfers van veilinghuizen en 
marktonderzoeken, kochten sinds maart online bijna 50 procent meer kunst. Bij de grote 
Europese veilinghuizen verachtvoudigde de online omzet en trokken livestreamed veilingen 
soms honderdduizenden kijkers.

Alles wijst erop dat de verbeterde digitale presentaties en het grotere aanbod 
drempelverlagend werkten. Zeker voor millennials, die volgens het Historic Online Art 
Trade Report 2020, online in West-Europa 29 procent meer kunst kochten. Door de 
verschuiving naar online zijn vele technische innovaties versneld doorgevoerd. 
Marketingtechnieken verschoven van traditionele, papieren media naar sociale media. 
Galeries trokken contentmakers aan die het kunstaanbod met podcasts, talks en video’s 
verrijkten. Kunstbeurzen zorgden dat verzamelaars met de laptop op schoot door ‘online 
viewing rooms’ konden dwalen. Veilinghuizen verbeterden hun online presentatie, en een 
internationaal platform als Invaluable zorgde er met sterkere servers voor dat de 
deelnemende veilinghuizen hun aanbod met foto’s in veel hogere resolutie kunnen 
presenteren. 

Deze positieve kentering doet bij mij een paar vragen rijzen.

1. Heeft de minister zicht op deze evoluties? Zo ja, kan hij dan deze positieve trend, 
alvast wat Vlaanderen betreft, bevestigen en liefst met cijfers onderbouwen?

2. Wanneer de Vlaamse overheid geen gegevens met betrekking tot de evoluties op de 
kunstmarkt bijhoudt, had ik dit graag vernomen en meteen ook willen weten waarom 
dit niet gebeurt.

3. Hoe evalueert de minister deze evolutie en meent hij dat er ter zake initiatieven dienen 
te komen vanuit de Vlaamse overheid?
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1. De Coronacrisis lijkt inderdaad geleid te hebben tot een belangrijke toename van het 
online verhandelen van kunstwerken. Veilingzalen en galeries hebben ingezet op een 
veel grotere aanwezigheid op het internet. Dat is ook mijn ervaring. 

Ik heb hierover echter geen cijfers. Mogelijks kan u daarvoor contact opnemen met 
de beroepsverenigingen van de veilinghouders en de galeries. 

2. De activiteiten van veilinghuizen en galeries zijn commerciële economische 
activiteiten die onder de bevoegdheid vallen van de diensten bevoegd voor 
Economische Zaken. Als minister van Cultuur ben ik niet bevoegd voor de opvolging 
van deze organisaties.

3. Ik ga er vanuit dat de veilinghuizen en galeries steeds meer zullen evolueren naar 
een hybride model waarbij online en offline kanalen gecombineerd zullen worden in 
het streven naar een hogere omzet en een hoger klantenbereik.

Voor de minder dure kunstwerken kan de online verkoop mogelijks in zekere mate de 
offline kanalen blijvend verdringen, gezien de kostenvoordelen die een loutere online 
verkoop kan bieden. Voor wat betreft de duurdere kunstwerken zal er, naar mijn 
inschatting, steeds ook een offline benadering gehandhaafd blijven. 

Ik denk niet dat er in deze vanuit mijn bevoegdheid enige initiatieven genomen 
dienen te worden. Wel maak ik mij zorgen over de illegale handel in cultuurgoederen 
die via de online verkoop gefaciliteerd wordt. Maar dat is een bezorgdheid waarop in 
eerste instantie de politiediensten een antwoord moeten bieden, niet de minister van 
Cultuur 


